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§ 7   

Höjning av schabloner/peng 2014 

Beslut 

1. Utbildningsnämnden höjer schabloner till fristående 

verksamheter enligt förslag. 

2. Utbildningsnämnden höjer pengen till verksamheter i egen 

regi enligt förslag. 

3. Beslutet justeras omedelbart. 
 

Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

3 december 2014, dnr 2.1.3-9480/2014. 

 

Lärarna är den enskilt viktigaste faktorn för skolans kvalitetet. 

Det krävs välutbildade, behöriga och engagerade lärare för att 

eleverna ska nå höga resultat i en god studiemiljö. Som ett led i 

att kunna rekrytera och behålla skickliga lärare behöver 

läraryrkets attraktivitet höjas. Stadsledningskontoret föreslår 

därför att kommunfullmäktige beslutar den 15 december 2014 

att 106,8 mnkr fördelas till nämnder med ansvar för 

pedagogiska verksamheter i syfte att höja lärarnas löner. Av 

dessa föreslås 80,8 tilldelas utbildningsnämnden. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning 

i samarbete med avdelning för personal och 

kompetensförsörjning samt grund- och gymnasieavdelningarna. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden höjer schabloner till fristående 

verksamheter enligt förslag. 

2. Utbildningsnämnden höjer pengen till verksamheter i egen 

regi enligt förslag. 

3. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 

 
Särskilt uttalande 

Frida Johansson Metso m.fl. (FP), Markus Nordström m.fl. (M) 

och John Kåberg (C) anmälde ett särskilt uttalande enligt nedan: 

 

I Stockholm finns sannolikt Sveriges bästa skolor, men också 

skolor med stora utmaningar. Här finns grundskolor där 

samtliga elever blir behöriga till gymnasiet, men här finns också 

skolor där bara hälften blir det. Gemensamt för alla skolor är 
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dock att det blir rätt svårt att höja lärarlöner och minska 

klasstorlekarna om man samtidigt genomför stora besparingar.  

 

Tyvärr är det just det som socialdemokraterna nu försöker göra. 

Genom hela valrörelsen talade de om lärarlöner och mindre 

klasser. Men om inte mer pengar följer med måste mindre 

klasser och högre lärarlöner betalas av nedskärningar på andra 

områden. De reella schablonökningarna för 2015 är för låga för 

att kunna höja lönerna och minska klasserna utan att behöva 

skära ner på annat. Socialdemokraternas fagra tal börjar likna ett 

rejält skolsvek. 

 

Vi allianspartier har under åtta år i majoritet kunnat prioritera 

höjda lärarlöner. Från 2006 fram tills nu har en lärarlön höjts 

med i snitt ungefär 7500 kronor i månaden medräknat 

föreliggande höjning. Med karriärtjänsterna har flertalet lärare 

kunnat höja sin lön ännu mer. Samtidigt har vi kunnat satsa mer 

på lågstadiet för att minska klasserna, och på det 

socioekonomiska stödsystemet för att öka likvärdigheten och 

skapa bra skolor i hela Stockholm.  

 

Den satsning som nu, inte en dag för tidigt, kan klubbas är den 

sista löneökning vi initierade under vår tid i majoritet fram till 

och med 2014. Det återstår att se om den följs av fler under 

denna mandatperiod, men majoritetens politik ger anledning att 

tvivla. Resurspåslagen för 2015 är därtill sannolikt för magra. 

 


